

POLICY ON OCCUPATIONAL HEALTH, SAFETY AND ENVIRONMENT

The National Petroleum Construction Company (NPCC) maintains Health, Safety & Environment (HSE) as a core value by the prevention & protection of injury, ill health, environment, assets and promotion of related stakeholder's wellbeing. NPCC provides support on HSE matters as they relate to our business activities. Safeguarding these primary values is an intrinsic part of NPCC corporate culture when carrying out all Company activities with 100% HSE as our ultimate goal. We believe that incidents are preventable and injuries are not acceptable. In practice, this means adopting and maintaining an Integrated Occupational Health, Safety and Environment Management System, with a firm commitment to:

- ✓ Comply with applicable Laws & Regulations and apply internationally recognized standards, code of practices and guidance where local laws and regulations do not exist.
- ✓ Ensure all levels of management and staff understand through effective communication means, their HSE responsibilities and accountability for working safely and complying with NPCC rules and regulations.
- ✓ Demonstrate effective engagement in HSE through visible site leadership visits to assess effectiveness of the HSE Management Systems and reiterate safety expectations.
- ✓ Consult and communicate with stakeholders in matters related to health, safety, environment & wellbeing and maintain suitable forums for the intended purpose.
- ✓ Provide adequate information, instructions and resources to all departments in every aspect to execute their jobs safely & shall ensure that HSE matters will not be compromised to achieve other business objectives.
- ✓ Ensure that all NPCC staff and subcontractor personnel are adequately trained in performing their HSE responsibilities, in line with the necessary international standards (i.e. OPITO, NEBOSH, IOSH, etc.).
- ✓ Ensure individuals' acceptance of their HSE responsibilities for protecting themselves, their co-workers, visitors and members of the public who may be affected by their activities.
- ✓ Ensure that risk assessments of new and existing facilities as well as routine and non-routine operations are conducted and that proper controls and mitigation measures are applied under competent supervision to render risks to acceptable levels or as low as reasonably practicable.
- ✓ Focus on environmental concerns by ensuring that the environmental impacts are minimized through the prevention of pollution, emission, discharges and reduction of wastes, as well as, rationalization of economical consumption of materials and resources on all work sites.
- ✓ Ensure Emergency Response and Crisis Management Plans are developed and maintained in coordination, where necessary, with local authorities to assure business continuity.
- ✓ Ensure subcontractors are committed to health, safety and protection of the environment to an equal standard of that implemented by NPCC.
- ✓ Continually improve HSE performance by conducting regular performance reviews and setting clear and measurable objectives/targets.
- ✓ Empower employees and subcontractor employees to start work only when conditions are safe and to stop working when it is unsafe.
- ✓ Promote and encourage transparent reporting of incidents, near misses and observations, support investigation and identification of root causes and steward the effective implementation of preventive actions and dissemination of lessons learnt.

NPCC promotes the dissemination of this policy concept among its staff, subcontractors, suppliers and customers. NPCC upholds its commitment to further development by continually improving the effectiveness of our HSE programs through setting and reviewing objectives and communicating performance metrics to our clients, personnel and other concerned parties.

This policy will be the constant point of reference and will be documented, communicated, implemented and reviewed annually or whenever deemed necessary to remain relevant and appropriate.

AHMED SALEM AL DHAHERI
Chief Executive Officer

أحمد سالم الظاهري
الرئيس التنفيذي

سياسة الصحة والسلامة والبيئة

تتبنى شركة الإنشاءات البترولية الوطنية نظام الصحة والسلامة والبيئة كقيمة أساسية لحماية موظفيها من الاصابات والأمراض المهنية وحماية الممتلكات والعمل على ضمان وتعزيز رفاهية الموظفين ومن أجل حماية البيئة في إطار سعيها الدائم لمواكبة المعايير المتبعة في هذا المجال محليا ودوليا. وعلى هذا الأساس تقوم الشركة بتوفير الدعم المطلوب كما تصبو للتطبيق الكامل لأفضل الممارسات والنظم في مجال الصحة والسلامة وحماية البيئة خلال تنفيذ أعمالها. هذا وتؤمن الشركة بإمكانية تفادي كل الحوادث وعدم قبول الإصابات الناتجة عن العمل. إن هذا الإلتزام ليس فقط لحماية موظفيها وممتلكاتها والمتعاملين معها أو المتأثرين من جراء عملياتها فحسب بل للحفاظ على البيئة في كافة أعمالها ومناطق عملياتها. إن الشركة تلتزم:

- ✓ تطبيق كافة القوانين والتشريعات المحلية ذات الصلة بالإضافة إلى القيام بتطبيق النظم الدولية المعترف بها ومدونة الممارسات والإرشادات ذات الصلة في حال غياب القوانين والتشريعات المحلية.
 - ✓ التأكد من خلال التواصل الفعال أن موظفي الشركة على كافة مستوياتهم مؤهلين و مدركين لمسؤولياتهم في تطبيق سياسة الصحة والسلامة وحماية البيئة.
 - ✓ إشراك العمال بشكل فعال من خلال زيارات ميدانية للقيادات رفيعة المستوى لتقييم فعالية نظم إدارة الصحة والسلامة وحماية البيئة وتحقيق أهدافها المنشودة.
 - ✓ التشاور والتواصل مع الموظفين والعمال في الأمور المتعلقة بالصحة والسلامة والبيئة والرفاهية وعقد منتديات مخصصة لهذا الغرض.
 - ✓ التعامل مع شؤون الصحة والسلامة وحماية البيئة بنفس القدر من الإهتمام والأولوية التي توليها الشركة لنشاطاتها الرئيسية الأخرى والتحقق من فاعلية الأهداف الموضوعية في مجال الصحة والسلامة وحماية البيئة ومتابعتها. وتوفير الموارد اللازمة لتطبيق نظم إدارة الصحة والسلامة وحماية البيئة وتحقيق أهدافها المنشودة.
 - ✓ تدريب وتطوير جميع الموظفين والعمال لزيادة كفاءة وسلامة العمل والعمال من خلال تنفيذ برامج تدريب دورية وذلك تماشيا مع المعايير الدولية اللازمة، مثل OPITO, NEBOSH, IOSH.
 - ✓ التركيز على المسؤولية الشخصية للأفراد في حماية أنفسهم وزملائهم والزوار وأفراد المجتمع من المخاطر التي قد تنشأ من جراء أنشطتهم عن طريق القيام بدراسة وتقييم الأخطار المحتملة قبل وأثناء تنفيذ عملياتها ووضع الحلول الوقائية اللازمة.
 - ✓ التأكد من إجراء تقييم المخاطر للمرافق والعمليات الروتينية وغير الروتينية وتطبيق الإجراءات المناسبة تحت اشراف مختص لخفض المخاطر إلى مستويات مقبولة.
 - ✓ التركيز على حماية البيئة والتقليل من مخاطرها وتنفيذ كافة عملياتها بشكل عملي معقول عن طريق تقليل النفايات وترشيد استهلاك موارد الطاقة وغيرها من الموارد المؤثرة على البيئة بشكل عام والحرص على تفادي الانبعاثات الصادرة مثل الغبار والأدخنة والغازات والمواد الضارة الأخرى بمختلف أشكالها.
 - ✓ القيام بمراجعة وتطوير خطط مواجهة الأزمات والكوارث بالتنسيق والتعاون مع الشركات العاملة الأخرى والسلطات المحلية إذا اقتضى الأمر لضمان استمرارية العمل.
 - ✓ التأكد من أن مقاولي الباطن ملتزمون تماما بأسس وإجراءات الصحة والسلامة وحماية البيئة الموضوعية من قبل الشركة.
 - ✓ إدخال تحسينات مستمرة على الأداء في مجال الصحة والسلامة وحماية البيئة من خلال إجراء عمليات مراجعة دورية للأداء وكذلك وضع أهداف واضحة وقابلة للقياس.
 - ✓ إعطاء الموظفين وموظفي مقاولي الباطن الحق ببدء العمل فقط بعد التأكد من سلامة ظروف العمل المحيطة به والتوقف عنه في حالة الخطر.
 - ✓ تشجيع الإبلاغ عن الحوادث ودعم التحقيقات المتعلقة بها والعمل على تنفيذ الإجراءات الوقائية ونشر وتعميم الدروس المستفادة.
- تسعى الشركة جاهدة لنشر وتعزيز الوعي بهذه السياسة لدى موظفيها والمقاولين العاملين معها وعمالها الكرام. كما أن هذه الوثيقة متوفرة لمن يرغب بالإطلاع عليها. و تلتزم الشركة بالتطوير والتحسين المستمر لفاعلية برامج الصحة والسلامة وحماية البيئة من خلال مراجعة أهداف ومقاييس الأداء ومن خلال التواصل الدائم مع عملائنا، والموظفين والجهات المعنية.
- إن هذه الوثيقة تعتبر المرجع الأساس للشركة لشؤون الصحة والسلامة وحماية البيئة وسيتم تطبيقها ومشاركتها ومراجعتها سنوياً أو إدخال التعديلات اللازمة عليها متى إقتضت الضرورة ذلك.